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Zadeva: Kakovost zraka po novoletnem ognjemetu v mestu 

  

V skladu s 97. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL naslavljamo na župana MOL pisna svetniška 

vprašanja in prosimo za pisne odgovore.  

V Svetniškem klubu Levica smo v mesecu novembru 2024 ponovno, kot že nekaj let zapored, podali 

pobudo županu MOL, da se občina odpove klasičnemu novoletnemu ognjemetu oz. naj poišče okolju 

in prebivalcem mesta bolj prijazno alternativo.  

S strani Turizma Ljubljana smo prejeli odgovor, da bo ognjemet ponovno organiziran, saj so 

prepričani, da bi morebitno ukinitev velikega osrednjega ognjemeta občani nadomestili s še 

številčnejšimi zasebnimi ognjemeti,  ki so brez certifikatov in okolju bolj škodljivi. Rakete, ki jih 

bodo uporabili v MOL, pa so iz razgradljivih materialov in ne vsebujejo plastike.  

Podatki o kakovosti zraka v Ljubljani na novoletni dan, 1. 1. 2025 kažejo na močno onesnaženost 

zraka po ognjemetu. Pet minutna zvočno svetlobna atrakcija je krepko onesnažila zrak s trdnimi 

prašnimi delci PM2,5 in s trdnimi prašnimi delci PM10,  ki so zdravju najbolj škodljivi, in sicer najhuje 

med 1 in 8. uro zjutraj. Višje so bile tudi koncentracije dušikovega dioksida in zaznane so bile 

številne kemikalije, ki jih uporabljajo pri izdelavi pirotehničnih sredstev.     

Na Institutu Jožef Stefan je strokovnjakinja Maja Remškar pojasnila, da najmanj škodljiv ognjemet 

ne obstaja: »Čisto vsak onesnažuje zrak, eni bolj, drugi manj. V zaprtih kotlinah, kot je ljubljanska, 

povečana onesnaženost zraka s težkimi kovinami kot posledica ognjemeta ostaja tri do pet dni." 

 

V Levici menimo, da vpliv ognjemeta na okolje, ljudi in živali ni zanemarljiv, hkrati pa njegova 

izvedba prebivalcem in širši javnosti kaže na sprejemljivost takega početja. V času ognjemetov se 

kakovost zraka zelo poslabša, posledično pa to predstavlja večje tveganje za zdravje. Zato ponovno 

apeliramo na vodstvo MOL, da s tovrstnimi atrakcijami prekine.  

 

Vladni operativni program nadzora nad onesnaženjem zraka odsvetuje uporabo pirotehnike pri 

izvedbi ognjemetov. Zakaj se tega ne upošteva v glavnem mestu? Ste izdali kakšna priporočila s 

čimer bi ranljivejši populaciji odsvetovali gibanje na prostem? Znano je, da imajo živali bolj razvita 

čutila od ljudi, zato se bolj intenzivno odzovejo na poke petard in ognjemetov. Ste izdali kakšna 

priporočila o tem, kako lahko pomagamo živalim v obdobju praznovanja novega leta? Kako 

komentirate, da z ognjemetom, ki zadovolji le manjše število meščanov in turistov potencialno 

obremenjujete zdravje ostale večine meščanov, zaradi izpostavljenosti s številnimi kemikalijami in 

ultra finimi delci, ki so posledica ognjemetov. 

 

Tovariški pozdrav 

Svetniški klub Levica 

Urška Honzak, vodja 


